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Bestyrelsesmøde SAND d. 14.12.22 
Deltagere: Christian Vang (Nordjylland, kom kl. 12.30). Eluf (Vestjylland, kom kl. 12.30), Henrik Mas 

(Trekanten), Svamp (Vestjylland), Freddy (Østjylland), Susanne Moos (Nordvestsjælland), Ole B 
(Hovedstaden), Mette (Storstrøm), Pia (Fyn), Lasse for Fred (Sydfyn), Ask (sekretariatet) 

Afbud: Johannes, Veronika 

1. Er vi beslutningsdygtige 

Ja 

2. Runden rundt 

Østjylland: 

Det går nogenlunde. De har holdt julefrokost i Gadeliv. De har holdt juleaktion. De lavede bl.a. julehilsner til 
hjemløse – skrevet på julehjerter - og hængt på et juletræ, som er givet til rådmanden.  
De har et oplevelsesarrangement med virtual reality i morgen.  

Der er også hjemløse, der har fløjet i vandflyver, været på turbogummibådtur og skudt med bue og pil. 

Der har været lidt sygdom blandt de frivillige.  

Der er julefrokost i FO-byen d. 18.12. Der er en tur for hjemløse til den gamle by d. 20.12.  

Stenbroens jurister har fået et hjørne af SAND Østjyllands kontor. Det giver et tættere samarbejde med 
dem. 

Stinne har siddet på Århus kontoret, mens Tobias Kjærside har været på barsel og har virkelig fået sat skub i 
oplevelsesmillionerne. 

Trekanten: 

Der har været hjemløse fra området på Wellness ophold på Vejlefjord. Det var de rigtig glade for.  
Mas er i gang med at arrangere nogle flere oplevelser for hjemløse i området.  

I går var Mas til ’jul i fællesskab’ i Kolding. Der var 130 mennesker. Det blev holdt i festsalen på 
socialforvaltningen. Der blev delt 130 gavekort ud af 200 kr. Der var flere forskellige sponsorer. Et super 
godt arrangement.  
Mas har netværket lidt. Han har talt med Villy Søvndal, som er socialudvalgsformand og formand for 
udsatterådet. Mas har spurgt ham, om SAND kan komme i udsatterådet. Det er der positiv stemning om. 

På mandag skal udvalget lave juleaktion i Vejle. 

Sydvestjylland: 

De har været på svampetur. Det var sammen med Kirkens Korshær. Det var godt.  
Folk er optaget af at søge julehjælp.  

Kirkens Korshær åbner en ny varmestue, der ligger lige ved siden af den nuværende. Det er en positiv 
historie. De har fået penge til at udvikle en ny varmestue, bl.a. i Esbjerg. Det bliver dejligt at få bedre toilet - 
og badeforhold.  

Sydfyn: 

De holdt møde i mandags. Der var 3 til mødet. Det blev holdt på Lunde forsorgshjem. 
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De skal holde julefrokost på tirsdag. Og bowle efterfølgende. De vil gerne låne badgemaskinen. De vil gerne 
lave nogle nye badges, og også nogen af de gamle.  
De savner lidt energi og nogen ressourcer.  

Forsorgscenteret og Stenbruddet tager på Bakken på tirsdag.  

Der er hjemløse, der skal til wellness i Fåborg.  

Lasse har mødt en journalist, som skriver om sårbare mænd. Han opfordrede hende til at skrive noget om 
hjemløse. Han opfordrede hende til at ringe til sekretariatet for at få et bud på en historie.  

Fyn: 

Bettina og Kenneth flytter til Billund. Så der er lidt mandefald i udvalget.  

Der er julefrokost på Flakhaven i Odense for 25 hjemløse d. 21.12.  

Pia har været i gågaden og dele julehæfter (juleaktion) ud. D. 21. regner hun med at dele lidt mere ud 
sammen med nogen af dem, der skal til julefrokost.  
De har fået 6000 kr. af Middelfart kommune til næste år. Sidste år fik de 4.500. Odense Kommune har givet 
dem 10.000. 

Nordvestsjælland: 

De har været til møde med socialudvalget i Kalundborg kommune.  
De skal have en juleaktion omkring d. 20.12.  

I start december var de i Gørlev og dele kravlenisser ud til en juleaktion.  
I går var de i Kalundborg og dele kravlenisser ud.  

Moos var med i Tivoli. Hun var i en lille gruppe på 9. Der var mange mennesker i Tivoli. Det var svært at få 
et bord til 9. Det var en god tur. Alle var glade.  

Storstrøm: 

De mangler folk i udvalget. Men der er håb. Der er nogle stykker på vej ind. Og Sanne er meget aktiv, siger 
Mette  

De har været i Lalandia i oktober. Det var et stort tilløbsstykke og en god tur.  
De vil lave juleaktion i Næstved og Nykøbing Falster og efterfølgende spise lidt. De har talt om at dele 
gavekort (til julegaver) ud til værestedet eller andre tilbud for hjemløse.  

Mette vil gerne finde de hjemløse, der har mest brug for hjælp. Det kræver lidt benarbejde.  
Hun omtaler en hjælpeorganisation, der hedder Svovlstikkerne. De holder til på Lolland og Falster.  Dem har 
hun engang fået en julekurv af, som hun blev meget glad for. 

Hovedstaden: 

De havde et julearrangement på Sundholm. Der var 70 hjemløse. Og and til alle. Det var stille og roligt.  
Det næste bestyrelsesmøde er i januar måned.  
I går delte de julehæfter ud på Nørrebro.  

De har planer om at lave et møde med SIND og med LAP for at se, om de kan finde fælles fodslag om nogle 
sager. 

3. Generalforsamlinger i udvalgene: hvordan går det med at få planlagt dem? 
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KBH: D. 24.2. 
Sydfyn: D. 21.2. kl. i Lunde 
Østjylland: Enten d. 16. eller 23. februar.  
Trekanten: D. 21.2. Stedet er ikke helt på plads. Overmarksgården er blevet sure på dem, fordi vi har 
kritiseret dem for ulovligt at opkræve penge for mad. Ellers bliver det nok Folkekøkkenet.  
Fyn: D. 24.2. kl. 11 på St. D. 
Nordvestsjælland: De lægger det nok i starten af marts.  
Storstrøm: De mødes i morgen og holder møde om det.  
Sydvestjylland: Ikke fastlagt. 
 

4. Økonomi. Hvordan ser det ud for året og budget for næste år?  

Budget 2022: 
Ask uddeler et nyt budgetforslag. Vi har undgået at bruge arv. Ask har fået det til at hænge sammen uden. 
Derfor har han hevet en del af arven ud af budgettet.  
Vi har fået ca. 230.000 i julehjælp fra Socialministeriet. De er kommet ind i budgettet.  
 
Her i slutningen af året, kan vi konstatere, at der er nogle poster, hvor vi har brugt mindre, end vi troede, og 
andre, hvor vi har brugt mere. Det foreslås, at vi fører midler fra poster, hvor vi ikke har ”overskud” til 
poster hvor vi har ”underskud” Det er især på posten ”tryk”, vi har tilført midler. Vi har købt merchandise, 
julehæfter mm. 

Nyt budget for 2022 godkendes 

Budget 2023: 

Ask uddeler budgetforslag.  

Vi har også fået julehjælp fra Socialministeriet i 2023. En del mindre end i 2022. Vi har også fået en bevilling 
fra særsoc, der skal finansiere bootcamps og 20 aktioner i løbet af året. Den giver os mulighed for at 
fortsætte ”udvalg på tværs” – arbejdet. 
Det betyder også, at vi ikke behøver at bruge så meget af vores arv på løn.  
Der er også gamle satspuljemidler (driftsmidler) fra 19 – 21, som vi kan bruge i stedet for arven. Der er knap 
300.000. I 2019 havde vi et lille underskud, men i de andre år brugte vi ikke så meget som forventet pga. 
corona. Vi bruger de gamle midler i stedet for arv.  

Budget for 2023 godkendes.  

Lasse spørger til, hvilken type forsikringer vi har (forsikringer er en budgetpost). Vi har forsikret de ansatte 
og de frivillige, i tilfælde af at man kommer til skade i SANDs tjeneste eller kommer til at skade andre/deres 
ejendele. Vi har forsikret vores indbo på kontorerne. Vi har en bisidderforsikring. Hvis de giver forkert råd 
og vejledning, og vi sagsøges. Vi har en bankforsikring, hvis vi bliver hacket.  

5. Årshjul (hvilke aktiviteter er planlagt hvornår). Husk vi skal have SANDs bestyrelsesmøder i 
kalenderen. 

Ask har sat de arrangementer, vi har på plads, i en kalender. Den gennemgås.   

Mas spørger, om man kan lave en dag, hvor man gennemgår, hvordan man søger § 18 midler.  
Svamp siger, at Vindrosen i Esbjerg tilbyder at hjælpe med at lave § 18 ansøgninger. Vindrosen er en 
paraplyorganisation for frivillige organisationer. Der er sikkert også andre foreninger i andre byer, der gerne 
hjælper. 
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Vi kan sagtens lave en dag, hvor vi hidkalder folk, der har lyst til og interesse for at lave ansøgninger, så de 
kan mødes, siger Ask. Det skal være i efteråret. De fleste ansøgninger har deadline omkring oktober – 
november. 

Kommende bestyrelsesmøder:  

8. februar.  
Evt. møde hvor vi diskuterer forslag til generalforsamling d. 22. marts. Evt. videomøde 

Formøde til GF d. 28. marts, hvor vi mødes før generalforsamlingen.  

Vi har bestyrelsesseminar d. 12.  – 13. april. Her planlægger vi resten af årets møder. 

Der er flere, der synes, at HC Andersen var et godt sted at holde bestyrelsesmøde. 

Der er flere, der foreslår Brogården til bestyrelsesseminar. Evt. Park Hotel, Middelfart.   

6. Soc. Pol ordførere: vi skal hilse på de socialpolitiske ordførere. Hvordan går det med den plan? 

Vi har en plan om at få talt med de socialpolitiske ordførere. Det bliver nok i januar. Vi vil fortælle dem om 
hjemløshed, men også give dem nogle af vores mærkesager, som samtidig er emner, som de interesserer 
sig for. 

Victoria Vasquez har Lasse mødt. Tlf. 61625328. Han talte med hende inden valget i Enhedslistens lokaler i 
Svendborg. Hun var meget interesseret i flytbare huse mm. 

Eluf foreslår, at man samler alle socialudvalgsformænd og lade dem leve to dage som hjemløse.  

Hvis nogen har en god kontakt til en politiker, må de gerne sige det til Ask og Bongo. De er tovholdere på 
besøgene. 

Vi hiver fat i folk, der har en relevant case og vil måske også spørge bestyrelsen, om nogen kender til en 
speciel case. Vi sætter et nyt hold for hvert møde.  

Vi vil gerne mødes med dem i januar.  

De fleste partier venter med at vælge ordførere, indtil regeringen er dannet. Indtil videre ved vi følgende: 

Victoria Velasquez, Ø 
Torsten Gejl, Alternativet 
Kim Edberg Andersen, Ny borgerlige 
Katrine Daugaard, LA 
 

7. Nedsættelse af ansættelsesudvalg. Vi skal ansætte en socialrådgiver. 

Vi skal ansætte en socialrådgiver i SAND, Københavnerafdelingen.  
Vi plejer at have to hjemløse og tre fra sekretariatet i ansættelsesudvalget. Ask, Sara og Nancy er oplagte 
fra sekretariatet. 

Jonas vil gerne repræsentere hjemløse/bestyrelsen, men er lidt optaget af sit studie. Ask vil gerne have en 
fra bestyrelsen med og så én, der har hjemløshed tæt på. Det kan være en københavner.  

Fra bestyrelsen: Mas, Pia og Jonas. Én af dem skal med. De tre er med til at sætte det endelige hold.  

Hjemløs: Philip, Mike, evt. Veronika. Eller en 4. der har hjemløshed tæt på.  

Det endelige hold sættes, når vi indkalder til samtaler. Bestyrelsen giver Mas, Pia og Jonas mandat til, i 
samarbejde med Ask, at udvælge det endelige hold. 
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Ask aftaler med ansættelsesudvalget, om de vil være med i udvælgelsesprocessen, dvs. have alle 
ansøgninger. Eller om de vil nøjes med ansøgninger fra dem, vi indkalder.  

8. Evt.  

Mette siger, at man ikke kan få en indboforsikring, når man har stået i RKI. Hun har spurgt 26 selskaber. 

Ingen vil have hende, fordi hun gik på tvangsauktion for 29 år siden.  

Det må være et problem, som mange hjemløse, der flytter i egen bolig, har.  

Ask opfordrer Mette til at beskrive historien, så vi kan bruge den til at få fokus på problemet. 

Pia og Moos er også i RKI. De kan godt få en forsikring. Mette skriver sin historie, og vi får Sofie til at løfte 

den.  

Svamp: Administration af borgere, der får kontanter udbetalt af kommunen. Det er svært at få købt 

billetter til tog osv. Der må være andre end ham – Svamp - der står i den situation, siger han.  

Problematikken om kontanter er lige blevet behandlet i en udsendelse på P1, hvor Philip var med. Ask 

vedhæfter link til P1 udsendelse med referatet.  

Vi skal have en ny model for, hvordan kassereren skal kontrollere, om alt går ordentligt til. Næste år er det 

obligatorisk at have alle kvitteringer mm elektronisk. Derfor er det helt tosset at skulle printe dem ud, 

sætte dem i en mappe og lade vores kasserer kigge på dem. 

Ask foreslår forskellige måder, man kan gøre det på.  

Freddy foreslår, at Moos, Kristina og Ask snakker videre om modellerne, når Moos skal ind og lave regnskab 

senest i januar.  

De udarbejder forskellige forslag, som vi diskuterer på mødet i februar.  

Lasse er blevet tvunget til at få NEM ID, fordi han skulle have en bil. Han er på ingen måde digital. Han føler, 

at han er i lommen på SKAT.  

Freddy siger, at vi skal have gang i noget rekruttering. Han har oplevet, at vi er for få hænder. Det passer 

godt med, at vi har ”frivillighed” som et fokuspunkt næste år.  

 

Ask/ref. 


